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PROTOKÓŁ NR XXXVI/2014 
z przebiegu XXXVI sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 14 maja 2014 r. 
 

 
XXXVI sesja Rady Powiatu odbyła się w sali posiedzeń Starostwa 

Powiatowego w Zielonej Górze. 
W obradach Rady uczestniczyło 18 radnych (nieobecni: Janina Kałuża, 

Bogdan Klim, Leszek Klim). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 
protokołu nr XXXVI/2014 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 
Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

Przed obradami dokonano symbolicznego przekazania Powiatowemu 
Zielonogórskiemu Zarządowi Dróg nowego remontera. Zaprezentowano 
możliwości nowo zakupionego sprzętu, łatając ubytki w nawierzchni na placu 
apelowym. Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego Edwin 
Łazicki i Starosta Zielonogórski Ireneusz Plechan opatrzyli remonter herbem 
powiatu.  

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1315 otworzył XXXVI sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 18 radnych, co stanowiło 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz wszystkie materiały wraz z projektami uchwał. Zarząd przedłożył również 
autopoprawki do zmian w budżecie na 2014 rok i w WPI. Porządek obrad 
w poniższym brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie. 
 
1. Otwarcie XXXVI Sesji Rady Powiatu. 
2. Przejęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr XXXV/2014 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
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7. Informacja o stanie bezpieczeństwa w 2013 r. – Komenda Miejska Policji 
w Zielonej Górze. 

8. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o Stanie 
Bezpieczeństwa Powiatu Zielonogórskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za 2013 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 
z Organizacjami Pozarządowymi Prowadzącymi Działalność Pożytku 
Publicznego w roku 2013. 

10. Wnioski i interpelacje radnych. 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, (druk 321); 
2) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 

2008-2015”,  (druk 320); 
3) w sprawie utworzenia Związku Powiatów Lubuskich, (druk 316); 
4) przyjęcia statutu Związku Powiatów Lubuskich, (druk 317 ); 
5) zasad reprezentacji Powiatu Zielonogórskiego w Związku Powiatów 

Lubuskich, (druk 318 ); 
6) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, (druk 319). 

12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Powiatu. 
 
 

 
Ad 3. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją. 

Protokół XXXV/2014 został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad 4. 

Starosta przedstawił informację o działaniach Zarządu w okresie 
międzysesyjnym, tj. od 28 marca 2014 r. do 14 maja br. 

Uczestniczył wraz z  Wicestarostą i członkami Zarządu w naradach, 
szkoleniach i innych uroczystościach: 

• udział  w  sympozjum „Samorządowe wyzwania w kreowaniu opieki 
zdrowotnej”, które odbyło się w Kargowej w Gminnym Centrum Kultury; 

• uczestniczył w konferencji „Siatkarskie Ośrodki Szkoleniowe – udział 
Samorządu w realizacji zadania upowszechniania sportu  wśród dzieci 
i młodzieży w piłce siatkowej”, która odbyła się w  Warszawie; 

• brał udział w szkoleniu doskonalącym Dyrektorów Szkół i Kierowników 
Placówek Oświatowych w zakresie bezpieczeństwa, które odbyło się 
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie; 
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• wziął udział w uroczystej prezentacji albumu : „13 błogosławieństw Moje 
spotkania ze Świętym Janem Pawłem II i jego autorem dr Józefem Zychem. 

• uczestniczył w uroczystym benefisie „Moje Cudowne Lata” – Senatora RP  
Roberta Dowhana. 

• wziął udział  w uroczystych obchodach 40-lecia Zespołu Szkół 
w Sulechowie . 

• uczestniczył w jarmarku „Wiosna w ogrodzie”, który odbył się na terenie 
zielonogórskiej giełdy rolno – towarowej . 

• uczestniczył w warsztatach w ramach projektu „Utworzenie polsko-
niemieckiej transgranicznej sieci turystycznej w celu intensyfikacji 
współpracy jednostek turystycznych w Euroregionie Sprewa-Nysa-Bóbr”, 
które odbyły się w Forst. 

• Etatowy Członek Zarządu wziął udział w uroczystym podsumowaniu 
konkursów przedmiotowych organizowanych dla uczniów gimnazjów 
przez Lubuskiego Kuratora Oświaty w roku szkolnym 2013/2014. 

• wziął udział  w V Konferencji z cyklu :Perspektywa Finansowa 2014-2020  
pn.”Bezpieczeństwo energetyczne i środowisko”, która odbyła się 
w Świebodzinie. 

• uczestniczył w uroczystym spotkaniu Wielkanocnym, które odbyło się 
w 11.Dywizji Kawalerii Pancernej w Żaganiu. 

• Wicestarosta wziął udział w uroczystym otwarciu „Dworu Kolesin”. 
• Etatowy Członek Zarządu wziął udział w I Lubuskim Kongresie Młodych 

Rolników. 
• uczestniczył w prezentacji rękawa ratowniczego w Młodzieżowym 

Ośrodku  Socjoterapii w        Przytoku. 
• uczestniczył w uroczystym zakończeniu roku szkolnego 2013/2014 

uczniów klas maturalnych, w szkołach 
• wręczył Złotą odznakę „Opiekun Zabytków” dla ppłk Jarosława 

Zielińskiego.          
• uczestniczył w XVII Zgromadzeniu Ogólnym Związku Powiatów Polskich. 
• uczestniczył w uroczystej gali z okazji XX–lecia działalności Rotary Club 

Zielona Góra. 
• Wicestarosta wziął udział w uroczystym pożegnaniu komendanta 

miejskiego policji insp. Sebastiana Banaszaka. 
• Wicestarosta uczestniczył w Polsko- Niemieckiej debacie transgranicznej. 
• wziął udział w uroczystości nadania tytułu Doktora Honoris Causa 

Profesorowi Krzysztofowi Pendereckiemu.  
• Wicestarosta uczestniczył w obchodach 69 rocznicy zakończenia II wojny 

światowej w Sulechowie. 
• Wicestarosta wziął udział w obchodach X- lecia działalności Grupy Hortus.  
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• Zarząd zorganizował  i wziął udział wraz z zaproszonymi gośćmi 
i pracownikami w uroczystości z okazji XV-lecia powiatu 
zielonogórskiego. 

• uczestniczył w uroczystości nadania tytułu doktora Honoris Causa 
Uniwersytetu Zielonogórskiego Panu prof. Krzysztofowi Pendereckiemu.   

 
Starosta przeprosił za zamieszanie i przesunięciem godziny sesji, ale 

w ostatniej chwili dotarło zaproszenie od Wojewody Lubuskiego na uroczyste 
podpisanie aneksu na budowę drogi Kargowa – Karszyn w ramach 
„schetynówek”. 
 
Ad 5. 
 Przewodniczący Rady przedstawił działania w okresie międzysesyjnym, 
w okresie od 28 marca do 14 maja pełnił dyżury w biurze rady powiatu. 
Spotykałem się również z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami 
w powiatowych placówkach oświatowych, na uroczystych zakończeniach roku 
klas maturalnych. 
Brał udział w uroczystościach powiatowych, w obchodach świąt 3 i 8 maja, 
w  świecie strażaków. 
Do biura rady wpłynęły pisma: Liceum Ogólnokształcącego w Czerwieńsku 
z prośbą o wsparcie finansowe inicjatywy zakupu sztandaru szkoły. Szkoła 
otrzymała imię gen. Stefana Grota-Roweckiego. Wpłynęła również prośba 
Mieszkańców Starego Kisielina o odstąpienie od zamiaru sprzedaży obiektu po 
Archiwum Państwowym i nieodpłatne przekazanie obiektu mieszkańcom 
Starego Kisielina na cele kulturalno-oświatowe. Zarząd sprawę  negatywnie 
rozpatrzył, jest to własność skarbu państwa i nie ma prawnych możliwości 
przekazania obiektu. 
Wpłynęły też prośby o ufundowanie pucharów na różne imprezy sportowe na 
terenie powiatu, co zostało pozytywnie rozpatrzone. 

Panie Poseł Bożena Sławiak i Krystyna Sibińska przesłały życzenia 
i gratulacje z okazji 15-lecia powiatu. Ze względu na inne obowiązki nie mogły 
wziąć udział w uroczystości 

 
Ad 6. 

Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad 
Miast i Gmin- nie zgłoszono. 

 
Ad 7.  

Informację o stanie bezpieczeństwa w 2013 r. – Komenda Miejska Policji 
w Zielonej Górze w formie multimedialnej przedstawił p.o. I z-cy Komendanta 
Miejskiego Policji, podkom.  Maciej Sałek. 
 Komendant Komisariatu Policji w Sulechowie, kom. Piotr Kowalik 
omówił kwestie reorganizacji posterunku policji w Trzebiechowie. Przedstawił 
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dane z funkcjonowania posterunków i punktów kontaktowych, np. w punkcie 
kontaktowym w Bojadłach w I kw. br. zgłosiło się jedynie 8 osób. Z tych 
danych wynika, iż wcale posterunki nie są odlegiwane przez mieszkańców, dużo 
lepiej funkcjonuje policjant w terenie. 

Henryk Jagoda zwrócił uwagę na kilka bolączek w funkcjonowaniu 
i działanie policjantów, np. zabezpieczanie meczów żużlowych, nie wszystkie są 
wysokiego ryzyka i czasem nadmierna obecność policjantów, zdarzają się też 
złe organizacje ruchu przy hali sportowej podczas meczów koszykówki. 
Poprosił o większy nadzór nad organizacją ruchu, szybsze reagowanie 
i oznakowanie drogi w czasie i po wypadkach i kolizjach i kierowanie ruchu na 
„starą drogę”. 
 Podkom. Maciej Sałek przeprosił za wszelkie niedociągnięcia 
policjantów, zapewnił, iż komendant położy szczególny nacisk na lepszą 
organizację pracy w terenie oraz na bardziej uprzejmy kontakt z obywatelami. 

Stanisław Okopień podziękował kom. Piotrowi Kowalikowi za 
szczegółowe wyjaśnienie spraw organizacyjnych policji w na terenie gmin 
Trzebiechów i Bojadła. Podkreślił, iż obecnie widać patrole na ulicach, poprosił 
o utrzymanie stanu osobowego patroli. 

Ryszard Górnicki przekazał podziękowanie od insp. Sebastiana 
Banaszaka za współpracę. 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w 2013 r. – Komenda Miejska Policji 
w Zielonej Górze została przyjęta jednogłośnie, (załącznik nr 3) . 

 
Ad 8.  
 Do Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
o Stanie Bezpieczeństwa Powiatu Zielonogórskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za 2013 rok, radni nie zgłosili pytań, ani uwag, została 
przyjęta jednogłośnie, (załącznik nr 4). 
 
Ad 9. 
 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu 
Zielonogórskiego z Organizacjami Pozarządowymi Prowadzącymi Działalność 
Pożytku Publicznego w roku 2013 został przyjęte jednogłośnie, bez uwag, 
(załącznik nr 5). 
 
Ad 10. 

Ewa Łysień zapytała na jakim etapie są prace związanie z remontem drogi 
Sulechów – Łęgowo. 

Hanna Wysocka poprosiła o ponowne przeanalizowanie możliwości 
przekazania mieszkańcom Starego Kisielina „pałacyku” i sprzedaż jego za 
symboliczną „złotówkę”. 
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Ireneusz Nijaki podkreślił, iż przekazanie budynku po archiwum, to byłby 
piękny gest powiatu, pokazanie, że Powiat nie tylko administruje ale i wspiera 
swoich mieszkańców. 
 
Ad 11.  

1) Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 
uchwały budżetowej na 2014 rok.. 

 Hanna Wysocka czy inwestycje w szpitalu Wojnowie są dofinansowane 
ze środków zewnętrznych. 
Skarbnik potwierdziła, wysokość dofinansowania wynosi 85%. 

Rada jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXVI/324/2014 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, (załącznik nr 6). 

2) Ireneusz Plechan poinformował, iż WPI jest spójne z budżetem i niego 
wynika. 

Radni jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXXVI/325/2014 
w sprawie zmiany w ,,Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zielonog6rskiego na lata 2008 - 2015, (załącznik nr 7).  
3) Radni jednogłośnie 17 głosami „ZA” podjęli Uchwałę 

XXXVI/326/2014 w sprawie utworzenia Związku Powiatów Lubuskich 
(załącznik nr 8). 

4) Rada jednogłośnie 17głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXVI/327/2014 
w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Lubuskich; (załącznik 
nr 9). 

5) Radni 17 głosami „ZA”, podjęli Uchwałę XXXVI/328/2014 w sprawie 
zasad reprezentacji Powiatu Zielonogórskiego w Związku Powiatów 
Lubuskich, (załącznik nr 10). 

6) Rada 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXXVI/329/2014 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, (załącznik 
nr 11). 

Ad 12. 
 Ireneusz Plechan oznajmił, iż prace na drodze Sulechów – Łęgowo 
powinny rozpocząć się w br., są opracowywane wnioski o dofinansowanie. 
Natomiast w sprawie przekazania „pałacyku” wyjaśnił, iż odpowiedziano 
mieszkańcom Starego Kisielina, wskazując drogę administracyjną, czyli Rada 
Sołecka powinna zwrócić się do Wójta Gminy Zielona Góra, następnie Wójt do 
Powiatu. 
 Lech Kurowski dopytał o stypendia dla pełnoletnich, dorosłych sportów. 
 Irena Podsiadły odpowiedziała, że nie ma takich wniosków, nie też 
w chwili obecnej środków, jeśli Rada Powiatu w przyszłym budżecie zapewni 
środki procedura stypendialna może zostać uruchomiona.  
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Ad 13. 

Zgodnie z ustaleniami  ten punkt jest rozszerzony o reprezentację modelu 
nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego wraz z rekomendacjami 
odnośnie ich wdrażania. Prezentacji dokonał Łukasz Zawojak z Biura Porad 
Obywatelskich (jednostka prowadząca: Stowarzyszenie Obrona Praw Człowieka 
i Obywatela "St.O.P.") - Wałbrzych ((załącznik nr 12) 

Lech Kurowski stwierdził, że jest to nowa idea. 
Krzysztof Sroczyński zauważył, iż niestety kosztowna i potrzebna byłaby 

pomoc państwa. 
Edwin Łazicki podziękował za przybliżenie tematu, to cenna inicjatywa. 
Ireneusz Nijaki złożył podziękowania Irenie Podsiadły, Naczelnik 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych za wsparcie i pomoc w organizacji 
turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym, jest to spore przedsięwzięcie. 

 
Ad 13. 

Edwin Łazicki zaprosił radnych na mistrzostwa pięcioboju nowoczesnego 
w Drzonkowie, a Starosta na Noc Muzeów do Drzonowa. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o 1525  Przewodniczący Rady zamknął 
XXXVI sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 

 
 
 
 
 
 

 
Protokołowała            Przewodniczący Rady 

          Powiatu Zielonogórskiego 
Jolanta Drygas    

                             Edwin Łazicki 
 
 

 


